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Zusammenfassung

        
Wir berichten über einen 19jährigen Patienten, der wegen eines trochleanahen Orbitatumors operiert wurde. Die histologische Untersuchung zeigte einen chondromatösen Tumor mit dem Differenzierungsgrad II. Wegen der engen topographischen Beziehung zur Trochlea wird der Tumor als Chondrom bezeichnet. Wegen der Seltenheit seiner Lokalisation kann aus seiner Lage keine zusätzliche Information für die endgültige Beurteilung seiner Dignität gewonnen werden. Benigne chondromatöse Tumoren des Trochleabereichs der Orbita sind extrem selten.


      
        
Summary

        
We report on a 19-year-old male patient who was operated on for an orbital tumor close to the trochlea. The microscopical examination showed a cartilaginous tumor classified as differentiation grade II. Because of the close topographic location to the trochlea the tumor is characterized as a chondroma. Its rare location does not give us any further information concerning the final dignity. Benign cartilaginous tumors of the orbital trochlea region are extremely uncommon.
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